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Onlineverkoop geneesmiddelen  -  Sensibilisering over mogelijke risico’s

Ook in Vlaanderen stijgt de aanwezigheid van onlinewinkels van geneesmiddelen, 
ondanks het feit dat in België alleen apothekers bevoegd zijn om geneesmiddelen te 
verkopen. Iedereen kent wel Farmaline.be, Newpharma.be en dergelijke meer. Er zijn 
verschillende redenen te bedenken waarom personen zo'n webshop verkiezen boven de 
lokale zelfstandige apotheker: de medicatie wordt mogelijk goedkoper aangeboden, ze 
moeten er niet voor buitenkomen, kunnen op elk moment van de dag bestellen en zijn 
dus niet gebonden aan openingsuren, of hebben een beter gevoel inzake anonimiteit en 
discretie. 

Maar er zijn ook een aantal bedenkingen te maken bij deze evolutie. Zo ontbreekt de 
persoonlijke begeleiding bij de aankoop van geneesmiddelen, is er verhoogd risico op het 
verkeerdelijk gebruik en risico op overconsumptie door het gebrek aan begeleiding en 
het gebrek aan overzicht van het medicatiegebruik. 

Heel wat zaken in dit debat zijn uiteraard een federale bevoegdheid, namelijk de 
erkenning van het beroep van apotheker, de vergunning van geneesmiddelen en de 
terugbetaling. Maar ook Vlaanderen heeft een aantal initiatieven genomen in het kader 
van een beter medicatiegebruik. Specifiek gaat het dan bijvoorbeeld over het gebruik van 
psychofarmaca.

Plant de minister een sensibiliseringscampagne met betrekking tot het medicatiegebruik 
naar aanleiding van de nieuwe evolutie van onlineapotheekwinkels? 
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Ik plan geen sensibiliseringscampagnes rond het gebruik van online apotheken. Zoals u 
zelf stelt valt deze bevoegdheid onder de federale overheid, met name het Federaal 
Agentschap voor Geneesmiddelen en Gezondheidsproducten. Zij waken over het goed 
gebruik van geneesmiddelen en reiken de nodige vergunningen uit aan die online 
apotheken. Het FAGG voerde onder de titel “een geneesmiddel is geen snoepje” reeds 
dergelijke campagnes uit. 

Het klopt dat in woonzorgcentra een project loopt rond psychofarmaca, met name de 
hertaling van het project dat in WZC Leiehome liep. Dit project zet echter in op het voeren 
van een preventief gezondheidsbeleid dat er op gericht is om het gebruik van 
psychofarmaca te optimaliseren. Daarbij wordt ingezet op de verschillende pijlers van 
beleidsmatig werken (educatie, omgevingsinterventies, afspraken en regels en zorg en 
begeleiding) op verschillende niveaus (gaande van verpleegkundigen tot de 
poetsdiensten). Deze aanpak is dus anders dan het sensibiliseren van de bevolking. 


